
  بسمه تعالی

 Passiveجملات مجھول :  پنجمبیست و درس 

  : به مثالھای زیر دقت فرمایید

This house was built in 1935. 

 ١٩٣۵جمله می باشد به این معنی که این خانه در سال  مجھولحالت  was builtدر این جمله 

  .ساخته شد

Somebody built this house in 1935. 

ھمانطور که در . می باشدجمله بالا  معلوماین جمله فرم . ساخت ١٩٣۵را در سال این خانه یه نفر 

مفعول جمله در  فرم معلوم و فاعل جمله در فرم مجھول  this houseاین جمله مشاھده می کنید 

   .می باشد

از فعل قرار می گیرد و قبل  am/is/areمعلوم حال باشد از جمله  فعلاگر  مجھولبرای ساخت فرم 

ر فعل جمله معلوم گذشته باشد قبل از فعل فعل به حالت اسم مفعول تبدیل می شود و اگ

was/were قرار می گیرد و دوباره فعل به حالت اسم مفعوم تبدیل می شود.  

Active(معلوم) : somebody cleans this room every day. 

Passive(مجھول) : This room is cleaned every day. 

از اینکه فاعل جمله چه کاری انجام ی از جمله معلوم استفاده می کنیم باشید که وقت توجه داشته

جھول آن که بعد از این مثال به مثالھا دقت فرمایید و آنھا را با فرم م :حبت می کنیم داده است ص

  .آمده است مقایسه کنید

My grandfather was a builder. He built this house in 1935.  

It’s a big company. It employs two hundred people.       

در حالیکه وقتی از جمله مجھول استفاده می کنیم از اتفاقی که برای فاعل افتاده است حرف می 

  :زنیم

This house is quite old. It was built in 1935. 

Two hundred people are employed by the company. 



مله شده وقتی از جمله مجھول استفاده می کنیم کسی یا چیزی که سب انجام عمل در ج: 1 نکته 

است اغلب نامشخص می باشد و یا اینکه اھمیتی ندارد که بدانیم چه کسی یا چه چیزی بوده 

  .است

A lot of money was stolen in the rubbery. 

  .چه کسیجمله می بینیم که پولی دزدیده شده است ولی نمی دانیم  در این

Is this room cleaned every day? 

سوال می شود که ایا این اتاق تمیز شده است و اھمیتی ندارد که چه کسی آن را تمیز در اینجا 

  .کرده است

  جمله مجھول در زمانھای مختلف

  : مصدر ساده 

Active : (to) verb 

Passive : (to) be + verb(P.P) 

    .اسم مفعول فعل می باشد verb(P.P)در اینجا منظور از 

  :به مثالھایی در این زمینه دقت فرمایید

Active : Somebody will clean the room later. 

Passive : The room will be cleaned later. 

Active : the music was very loud and somebody could hear it from a long way away. 

Passive : the music was very loud and could be heard from a long way away 

 

 

 

 



  :مصدر کامل 

Active : (to) have + verb(P.P) 

Passive : (to) have + been + verb(P.P) 

 :مثال 

Active : Somebody should have cleaned the room. 

Passive : The room should have been cleaned. 

Active : I haven’t received the letter yet. Ali might have sent it to the wrong address. 

Passive : I haven’t received the letter yet. It might have been sent to the wrong address. 

 :حال کامل 

Active : have/has + verb(P.P) 

Passive : have/has + been + verb(P.P) 

  : مثال 

Active : the room looks nice. Somebody has cleaned it. 

Passive : the room looks nice. It has been cleaned. 

Active : Are you going to the party? No, They haven’t invited me. 

Passive : Are you going to the party? No, I haven’t been invited. 

 

 

 

 

 



  :  گذشته کامل

Active : Had + verb(P.P) 

Passive : Had + been + verb(P.P) 

  :مثال 

Active : The room looks nice. Somebody had cleaned it. 

Passive : The room looks nice. It had been cleaned. 

Active : The car was three years old but its owner hadn’t used it very much. 

Passive : the car was three years old but hadn’t been used very much. 

  :حال استمراری 

Active : am/is/are + verb + ing 

Passive : am/is/are + being + verb(P.P) 

  :مثال

Active : somebody is cleaning the room at the moment. 

Passive : The room is being cleaned at the moment. 

Active : There’s somebody walking behind us. I think he is following us. 

Passive : There’s somebody walking behind us. I think we are being followed. 

 

 

 

 

 



  :گذشته استمراری

Active : Was/were + verb + ing 

Passive : was/were + being + verb(P.P) 

  :مثال

Active : Somebody was cleaning the room when I arrived. 

Passive : The room was being cleaned when I arrived. 

Active : there was somebody walking behind us. He was following us. 

Passive: there was somebody walking behind us. We were being followed. 

مـی خـواھیم حالـت    می باشند در این حالت وقتی  مفعول ٢دارای در یک جمله برخی افعال :  ٢نکته 

به مثال زیـر  . استفاده کنیم طور مجزاوانیم از ھر کدام از مفعول ھا به مجھول جمله را بیان کنیم می ت

  : دقت فرمایید 

Somebody gave the police the information.  

ھـر دو مفعـول جملـه مـی باشـند در نتیجـه مـی تـوانیم           the information و the policeدر این جملـه  

  .بنویسیممجھول این جمله را به ھر دو صورت زیر 

The police were given the information. 

The information was given to the police. 

  :افعال دیگری که معمولا دو مفعول می توانند بگیرند عبارتند از 

Ask, offer, pay, show, teach, tell 

ا یک شخص یا فاعل آغـاز  ب زمانیکه از این افعال در حالت مجھول استفاده می کنیم اغلب اوقات جمله

  : به مثالھای زیر در این مورد توجه فرمایید . می شود

I was offered the job, but I refused it. 

. بـه مـن پیشـنھاد شـغل دادنـد      )که نامشخص مـی باشـند  (که منظور در این جمله این است که آنھا 

  به من پیشنھاد شغل شد اما من آنرا نپذیرفتم: ی باشدمعنی دقیق ان به این صورت م



You will be given plenty of time to decide. 

Have you been shown the new machine? 

The men were paid $400 to do the work. 

  .برای گفتن اینکه من بدنیا آمدم از حالت مجھول گذشته ساده بایستی استفاده کرد: ٣نکته 

I was born in Chicago. 

  .داشتباه می باش I am bornدقت کنید که جمله 

Where were you born? 

  .اشتباه می باشد ?where are your bornدر اینجا نیز جمله 

نیـز اسـتفاده کـرد و مفھـوم      to getاز فعـل   to beدر حالت مجھـول مـی تـوان بـه جـای فعـل       :  ۴نکته 

  .یکسان دارند

There was a fight at the party, but nobody got hurt.( = nobody was hurt) 

I don’t often get invited to parties.(=I’m not often invited) 

اسـتفاده کنیـد کـه چیـزی اتفـاق       beبه جای  getباید توجه داشته باشید که فقط زمانی می توانید از 

  .استفاده کرد to beبه جای  to getعنوان مثال در جملات زیر نمی توان از  هب. افتاده باشد

Jill is liked by everybody.(Not gets liked) 

He was a mystery man. Very little was known about him.(Not got known) 

. اسـتفاده مـی شـود    to beبه جـای   to getمعمولا در محاوره ھای غیر رسمی از دقت داشته باشید 

 .استفاده نمایید to beمی توانید از ولی در ھمه شرایط 

 

 

 

  



  .استفاده می شود و مفھوم مجھولی ندارند to getتند از در جملات زیر که مجھول نیس  :۵نکته 

get married, get divorced 

get dressed (=Put on your clothes) 

get lost( = not know where you are) 

get changed(=change your clothes) 
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